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Z á p i s 

 
z 13. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje, 
konaného dne 27. 3. 2014 od 13 hod.  

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni: Mgr. Martina Berdychová, Denisa Besedová, Ladislav Bílek, Ivan Doležal, Jiří 

Gangur, Bc. Otakar Kalenda, Mgr. Daniel Rada, František Staněk, Milan 
Školník, Ivan Vodochodský, František Kinský, Ing. Rudolf Šikula, František 
Vrabec, PhDr. Zdeněk Zahradník 

Hosté:             PhDr. Pavel Mertlík, Ing. Bc.Dis. Mejstřík, Ing. Jan Špelda     
 
Omluveni: Mgr. Pavel Kollert 
 
   
 
Program jednání: 
 
  1.  Zahájení  
  2.  Schválení programu, schválení hostů a volba ověřovatele zápisu  
  3.  Návrh příjemců dotací pro oblast kultury a památkové péče  
  4.  Kontrola plnění předchozích usnesení výboru  
  5.  Návrh na bezúplatný převod Šolcova statku v Sobotce do vlastnictví kraje  
  6.  Informace o Indikativním seznamu památek ČR pro zápis do seznamu UNESCO  
  7.  Různé  
  8.  Závěr  
 
 
 
 
K bodu 1 
Zahájení  
 
Jednání ve 13 hodin zahájil a řídil předseda výboru pan František Kinský. Uvítal přítomné, 
upozornil na materiály, které byly všem členům výboru předány před zasedáním. Vysvětlil, 
proč bylo odvoláno únorové zasedání výboru (nemoc, omluvy). 
 
 K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů a volba ověřovatele zápisu  
 
USNESENÍ 13/35/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. s c h v a l u j e  
 1. program 13. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje 
 2. hosty na 13. jednání 
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II.  v o l í  
  ověřovatelem zápisu Mgr. Martinu Berdychovou 
 
 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 Hlasování: 
   Pro  - 14 
   Proti  -  0 
   Zdržel se -  0 
 
 K bodu 3 
Návrh příjemců dotací pro oblast kultury a památkové péče  
 
Přítomní hosté z oddělení krajských dotací Ing. Bc. Dis. Miroslav Mejstřík a Ing. Jan Špelda 
krátce komentovali práci hodnotících komisí a výsledné návrhy na rozdělení dotací v rámci 
čtyř projednávaných dotačních programů. V krátké diskusi zazněly připomínky k obecným 
zásadám programů, bylo dohodnuto, že se k nim výbor vrátí při projednávání návrhů na 
vyhlášení dotačních programů na rok 2015. Členové hodnotící komise ocenili kvalitu 
podkladových materiálů připravených oddělením krajských dotací. 
 
 
USNESENÍ 13/36/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. s o u h l a s í  
  s návrhem na rozdělení dotací z dotačního programu 14KP01 
II.  d o p o r u č u j e  
  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit návrh na rozdělení dotací z 

dotačního programu 14KP01 
 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
   Pro  -14 
   Proti  - 0 
   Zdržel se - 0 
 
 
 
USNESENÍ 13/37/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. s o u h l a s í  
  s návrhem na rozdělení dotací z dotačního programu 14KP02 
II.  d o p o r u č u j e  
  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit návrh na rozdělení dotací z 

dotačního programu 14KP02 
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Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
   Pro  -14 
   Proti  - 0 
   Zdržel se - 0 
 
 
 
USNESENÍ 13/38/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. s o u h l a s í  
  s návrhem na rozdělení dotací z dotačního programu 14KP03 
II.  d o p o r u č u j e  
  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit návrh na rozdělení dotací z 

dotačního programu 14KP03 
 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
   Pro  -14 
   Proti  - 0 
   Zdržel se - 0 
 
 
 
USNESENÍ 13/39/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. s o u h l a s í  
  s návrhem na rozdělení dotací z dotačního programu 14KP04 
II.  d o p o r u č u j e  
  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit návrh na rozdělení dotací z 

dotačního programu 14KP04 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
Hlasování: 
   Pro  -14 
   Proti  - 0 
   Zdržel se - 0 
 
 
 
K bodu 4 
Kontrola plnění předchozích usnesení výboru  
 
Předchozí usnesení byla splněna, úkol pozvat na zasedání výboru zástupce kraje v orgánech 
obecně prospěšných společností trvá. 
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K bodu 5 
Návrh na bezúplatný převod Šolcova statku v Sobotce do vlastnictví kraje  
 
Pavel Mertlík nejdříve ústně doplnil předem zaslaný materiál. Upozornil, že se jedná o 
nabídku majitele nemovitosti, kraj jako případného budoucího vlastníka preferuje před 
městem. Forma tzv. dědické smlouvy ovšem znamená, že kraj by se vlastníkem nemovitosti 
stal až za dlouhou dobu, kdy její stav může být jiný než dnes, což představuje nemalé finanční 
riziko. Mnohem menší a přijatelné riziko by bylo spojené s náklady na „kulturní provoz“ 
statku.  
Následná diskuse členů výboru se soustředila pouze na základní otázku: 
může případné nabytí Šolcova statku pomoci kraji plnit a rozvíjet úkoly, které mu v oblasti 
kultury přísluší, resp. bude vlastnictví Šolcova statku pro kraj přínosem?  Odpověď je 
obsažena v přijatém usnesení. Posoudit právní rámec nabídky a rizika s ní spojená přísluší 
majetkovému oddělení krajského úřadu a dalším orgánům kraje. 
 
 
USNESENÍ 13/40/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í  
  informaci o návrhu na bezúplatný převod Šolcova statku v Sobotce do vlastnictví 

kraje 
II.  d o p o r u č u j e  
  orgánům kraje pokračovat v jednání o možném bezúplatném převodu Šolcova statku 

do vlastnictví kraje 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 
 Hlasování: 
   Pro             - 13 
   Proti  - 1 
   Zdržel se - 0 
 
  
K bodu 6 
Informace o Indikativním seznamu památek ČR pro zápis do seznamu UNESCO  
 
Pavel Mertlík nejdříve ústně doplnil předem zaslaný materiál. Požádal o zařazení bodu do 
programu jednání výboru z důvodu, že se přibývá návrhů na doplnění indikativního seznamu 
ČR na zápis památek do Seznamu světového kulturního dědictví UNESCO, a tím je de facto 
ohrožena pozice Braunova Betléma na indikativním seznamu ČR. Braunův Betlém je jedinou 
památkou na území Královéhradeckého kraje zařazenou na tento závazný a ČR garantovaný 
seznam. Je proto znepokojivé, že Národní památkový ústav jako správce Braunova Betléma 
nepodniká žádné kroky, které by vedly k finální nominaci na zápis do seznamu UNESCO – a 
to na rozdíl od jiných vlastníků památek zařazených na indikativní seznam. V záležitosti 
Braunova betléma jednal s ředitelem příslušného pracoviště Národního památkového ústavu 
začátkem roku 2013 první náměstek hejtmana. Přes příslib nápravy se však od té doby nic 
k lepšímu nezměnilo.   
 
Oddělení kultury a památkové péče neoficiálně eviduje snahu zařadit na indikativní seznam 
tyto památky: 
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Památky na hornickou činnost na Žacléřsku (iniciátor Důl Jan Šverma o.p.s.) 
Soubor meziválečné architektury města Hradce Králové (iniciátor město Hradec Králové) 
Dílo architekta Dušana Jurkoviče (iniciátor město Nové Město nad Metují) 
Pevnost Josefov (iniciátor město Jaroměř) 
 
V diskusi členové výboru vyjádřili nespokojenost se stavem Braunova Betléma, který by 
mohl vést i k jeho případnému vyškrtnutí z indikativního seznamu. Naopak nominace 
Betléma by měla být rozšířena o obnovený hospitál v Kuksu a revitalizovanou levobřežní část 
obce Kuks. 
 
Výbor vyjadřuje znepokojení se stavem Braunova Betléma a žádá zastupitelstvo, aby vyzvalo 
Národní památkový ústav k zaujetí odpovědného přístupu k této národní kulturní památce. 
Výbor dále doporučuje zvážit rozšíření nominace Braunova Betléma v indikativním seznamu 
ČR o obnovený hospitál v Kuksu a levobřežní část obce Kuks. 
 
 
USNESENÍ 13/41/2014/VKP 
Výbory Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í  
  informace o Indikativním seznamu památek ČR pro zápis do Seznamu světového 

kulturního dědictví UNESCO 
II.  d o p o r u č u j e  
  vyzvat Národní památkový ústav k zaujetí odpovědného přístupu k zapsání národní 

kulturní památky Braunův Betlém do Seznamu světového kulturního dědictví 
UNESCO a dále zvážit rozšíření nominace Braunova Betléma v Indikativním 
seznamu ČR o obnovený hospitál a levobřežní část obce Kuks 

 
 
 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 Hlasování: 
   Pro  - 14 
   Proti  - 0 
   Zdržel se - 0 
 
 
 
 
K bodu 7 
Různé  
V bodu různé informoval předseda výboru o dopisu, který obdržel hejtman kraje a který se 
týká obnovy domu čp. 57 v Kuksu (investorem je společnost Revitalizace Kuks o.p.s.). Pisatel 
v něm sděluje svůj negativní názor na způsob obnovy, resp. k formě nové přístavby. Věcí se 
již zabývala Památková inspekce Ministerstva kultury, která ji uzavřela konstatováním, že již 
uplynula správní lhůta pro případné přezkumné řízení. Tudíž z moci úřední v této věci již 
nelze cokoliv konat. 
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K bodu 8 
Závěr  
Předseda výboru poděkoval členům i přítomným hostům za účast na jednání výboru a 
vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v 14,45  hodin jednání ukončil. 
Příští jednání se uskuteční ve čtvrtek 24. dubna 2014 od 13 hodin v budově Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje (místnost bude upřesněna v pozvánce). 

  
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: PhDr. Pavel Mertlík 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 


